財務金融學系(所)113學年度入學 碩士班研究生畢業條件明細表 G-33

Detailed Requirements for Graduation of Master's Program Students, Academic Year 113, Financial Research Institute

-、修業年限:Length of Study

1. 最低修業年限:1年

Minimum Length of Study: 1 year

2. 最高修業年限: 4年(不包括休學年限2年) Maximum Length of Study: 4 years (excluding a leave of absence of up to 2 years)

項目 Item

在職生得延長修業年限一年

Working students may extend the length of study by one year

備註 Remarks

二、應修最低畢業總學分數 (不含體育及國防教育課程學 研究生學業及操行成績均以 70 分為及格。

分)共 42 學分,包括下列兩項:

科:必修最低 21 學分、選修最低 15 學分

2. 畢業論文: 6 學分

操行成績不及格者,予以退學。

Graduate academic and conduct scores are considered passing at 70 points.

Students with unsatisfactory conduct scores will be Required dismissed.

II. Minimum Total Graduation Credits (excluding Physical Education Military and Education credits) is 42 credits, including the following two items:

學業平均成績佔畢業成績 50% ※必修+選修+畢業論文=最低畢業總學分。

1.Courses:

Required minimum 21 credits Elective minimum 15 credits

The academic average score accounts for 50% of the final graduation score.

 Required courses + elective courses + thesis = minimum total graduation credits.

2. Thesis: 6 credits

三、抵免學分:最高 0 學分 ,僅可抵免學科,不抵免學分, 在學期間仍須修滿 42 學分。

III. Credit Exemption: Maximum of 0 credits. Only In accordance with the course credits may be exempted; no credit exemptions are exemption policy, students must apply for credit allowed. The student must still complete a total of 42 exemption before the course add/drop deadline in credits during their studies.

依本校抵免學分辨法,並應於入學當學期加退選課程 截止日期前申請抵免。

university's the semester of admission.

本校學生選課辦法規定:研究生每學期應修學科學分 由指導教授或系、所、學位學程主管核定之。 研究 生因課業需要,除本系(所、學位學程)基本應修學 分外,得經授課教師同意後,選修大學部相關課程, 該課程如需計入畢業學分,須經指導教授及系、所、 學位學程相關會議通過,但以六學分為限。

The university's course selection policy stipulates that graduate students' required academic credits each semester must be approved by their academic advisor or the department, institute, or degree program director. If necessary for their studies, graduate students may, with the consent of the instructor, take related undergraduate courses in addition to the basic required credits for their department (institute, degree program). If these courses are to be counted toward graduation credits, they must be approved by the academic advisor and relevant departmental or program meetings, with a limit of six credits.

四、選修大學部相關課程計入研究所畢業學分

IV. Elective undergraduate courses related to the program may be counted toward the graduate graduation credits.

五、承認外系(所)學分:最多<mark>↑</mark>學分。

V. Recognition of credits from other departments (institutes): A maximum of 0 credits.

六、必修科目及學分數:共 21 學分 院級必修課程共6學分,系級必修課程共15學分,

VI. Required Courses and Credits: A total of 21 credits College-level required courses: A total of 6 credits Department-level required courses: A total of 15 credits

	科目名稱	學分數 Credits		科目名稱 Course Title	學分數 Credits
	Course Title	Credits		Course True	Creaits
1.	策略管理 Strategic Management	3	1.	財務專題研討(一) Financial Seminar (I)	0
2.	人力資源管理 Human Resource Management	3	2.	財務專題研討(二) Financial Seminar (II)	0
3.	營運管理 Operations Management	3	3.	財務資料實證分析 Empirical Analysis of Financial Data	3
4.	財務管理(A) Financial Management (A)	3	4.	投資學 Investments	3
5.	行銷管理 Marketing Management	3	5.	期貨與選擇權 Futures and Options	3
6.	資訊管理 Information Management	3	6.	財務理論 Financial Theory	3
註:6 門課程至少修習 <mark>2</mark> 門,其中「財務管理」為必選 Note: At least 2 out of the 6		7.	金融機構與市場 Financial Institutions and Markets	3	
courses must be taken, with "Financial Management" being a mandatory					
selection.					

含校際選課學分 Including intercollegiate course credits

必修科目不及格應予重修,必修科目未修滿不得畢 業。

Students must retake any required courses they fail. Failure to complete all required courses will prevent graduation

財務專題研討(一)課程必修,() 學分。

財務專題研討(二)課程必修,0學分。

Financial Seminar (I) is a required course, worth 0

Financial Seminar (II) is a required course, worth 0 credits.

1. 會計學 (修習其他科目經本系認可同意者,可免於補修)基礎課程,由系主任 (所長)及指導教授決定之,但 2. 統計學 (修習其他科目經本系認可同意者,可免於補修)

VII. Department-designated foundational undergraduate courses to be made up (not counted toward graduation credits):

- 1. Accounting (Exemption from makeup courses may be granted if other courses are taken and approved by the department)
- 2. Statistics (Exemption from makeup courses may be granted if other courses are taken and approved by the department)

七、系所指定應補修大學部基礎科目 (不計入畢業學分): 本校研究所碩士班章程規定,研究生應補修之大學部 補修及格後,不計入畢業學分。未補修及格前,不得 參加學位考試。

> According to the university's graduate program regulations. undergraduate the foundational courses that a graduate student must make up are determined by the department chair (or institute director) and the academic advisor. However, these makeup courses do not count toward graduation credits once passed. Students are not allowed to take the degree examination before successfully completing the makeup courses.

八、碩士學位考試 (論文考試):

- 1. 研究生入學第一學年結束前,應商請指導教授。
- 研究生須於申請論文考試前取得學術倫理教育修課證 明,前項資格由本系認定。(本項依校規定,本系無其它 規定)
- 3. 研究生修完最低修業年限且修畢規定課程及學分,並完 論文不及格而修業年限未屆滿者,得於次學年或次學 成研究論文初稿者,得於當學期完成註冊選課後,於預期申請重考一次,重考仍不及格者,予以退學。重考 定舉行論文考試日期至少二十天前,提出論文考試申 請。論文考試成績以70分為及格。

VIII. Master's Degree Examination (Thesis Defense):

- 1. Graduate students must consult with their academic advisor before the end of their first academic year.
- Graduate students are required to obtain a certificate of academic ethics education before applying for the thesis defense. The eligibility for this certificate is determined by the department (there are no additional department-specific regulations).
- 3. Graduate students who have completed the minimum length of study, finished the required courses and credits, and completed the first draft of their thesis may apply for the thesis defense at least twenty days prior to the scheduled defense date, after registering for courses in the current semester. A passing grade for the thesis defense is 70 points.

論文考試成績佔畢業成績 50%

學習,並通過總測驗取得修課證明;各系(所、學位 學程)另訂有應通過專業學術研究倫理教育研習課程 者,則依各系(所、學位學程)另訂之規定實施。

研究生得透過臺灣學術倫理教育資源中心網站自我

及格者之成績,概以70分計算。

The thesis defense score accounts for 50% of the final graduation score.

Graduate students can complete the academic ethics education through self-learning on the Taiwan Academic Ethics Education Resource Center website and obtain a course completion certificate by passing the final exam. If a department (institute, degree program) additional requirements for professional academic ethics education courses, students must follow the specific regulations set by their department (institute, degree program).

If the thesis defense is failed and the length of study has not been completed, the student may apply to retake the defense in the following academic year or semester. If the student fails the retake, they will be dismissed. The score for a successful retake will be calculated as 70 points.

九、其 他 : 英語能力畢業標準:

本系碩士生需在畢業前達到以下任何一項英語能力檢定標 準

- 一、本校英文能力檢定考試及格。
- 二、「托福紙筆測驗(TOEFL ITP)」523 分(含)以上。
- 三、「托福電腦測驗(TOEFL CBT)」193分(含)以上。
- 四、「托福網路測驗(TOEFL IBT)」69分(含)以上。
- 五、「國際英語測驗(IELTS)」5.5級(含)以上。
- 六、「英國劍橋大學國際英文認證(Cambridge Certificate) PET(含)以上。
- 七、「多益測驗(TOEIC)」670分(含)以上。
- 八、「全民英語能力分級檢定」中高級初試(含)以上。
- 九、其它經教育部認定之證照種類,測驗標準均需等同於 中高級初試(含)以上。
- 十、修習全英語學位學程、學分學程、或「國立中興大學 全英語學制及學程推動補助要點」之英語學群(不含 大一英文)課程或碩級英語授課課程,通過至少6學 分,不列畢業學分計算。
- 十一、入學前三年內曾在英語系國家求學兩年以上之學 生,持相關證明經系主任核定達畢業標準。

IX. Other: English Proficiency Graduation Requirements: Master's students in this department must meet one of the following English proficiency standards before graduation:

- 1. Pass the university's English proficiency test.
- 2. A score of 523 or higher on the TOEFL ITP (paper-based test).
- 3. A score of 193 or higher on the TOEFL CBT (computer-based test).
- 4. A score of 69 or higher on the TOEFL iBT (internet-based test).
- 5. A score of 5.5 or higher on the IELTS.
- 6. A PET (Preliminary English Test) or higher from the Cambridge Certificate.
- 7. A score of 670 or higher on the TOEIC.
- 8. A score of intermediate or higher on the General English Proficiency Test.
- 9. Other certificates recognized by the Ministry of Education, with proficiency standards equivalent to intermediate or higher.
- 10. Complete at least 6 credits from English-taught courses in full English degree programs, credit programs, or courses under the "NCHU English-Taught Program and Curriculum Promotion Guidelines" (excluding freshman English). These credits will not count toward graduation credits.
- 11. Students who have studied for two or more years in an English-speaking country within the last three years, with relevant certification approved by the department chair, will be considered to have met the graduation standard

依「國立中興大學學生英文能力畢業標準檢定辦法」 第2條規定,授權系所自訂研究生英語能力畢業標 準。(98.3.26 第57 次教務會議訂定)

According to Article 2 of the "National Chung Hsing University Student English Proficiency Graduation Standards Evaluation Guidelines," departments are authorized to set their own English proficiency graduation standards for graduate students. (Established at the 57th Academic Affairs Meeting on March 26, 2009)

※必修科目及畢業學分數規定由系所依各學年課程規劃表填列;章程查詢網址: http://www.oaa.nchu.edu.tw/rule01.htm ※畢業條件異動請依畢業條件異動簡化程序建議表辦理。如無課程或學分異動,不須每學年提送。 ※本表格修訂係依第62、70、71 次教務會議紀錄。

- ** The required courses and graduation credit requirements are filled in according to the department's annual course planning table; the regulations can be found at the following URL: http://www.oaa.nchu.edu.tw/rule01.htm
- * Changes to graduation requirements should be processed according to the Simplified Procedure for Modifications of Graduation Requirements. If there are no changes to courses or credits, there is no need to submit the form annually.
- * This form has been revised according to the records of the 62nd, 70th, and 71st Academic Affairs Meetings.

Department (institute, Degree Program) Coordinator:	
系所主管簽章:	113年01月04日修訂
Department/Institute/Program Director's Signature:	Revised on January 4, 113.

財務金融學系碩士班畢業條件明細表(113 學年度起入學適用) Detailed Requirements for Graduation of Master's Program Students,

Academic Year 113, Financial Research Institute

專業選修科目列表
List of Professional Elective Courses

		2	、	 .
	科 目 名 稱 Course Name		全或半 ll / Half mester	學分 Credits
(1)	個體經濟學 Microeconomics	Half	半 Semester	3
(2)	財務分析與評價 Financial Analysis and Evaluation	Half	半 Semester	3
(3)	管理決策會計 Managerial Decision Accounting	Half	半 Semester	3
(4)	投資銀行管理 Investment Banking Management	Half	半 Semester	3
(5)	財務數學 Financial Mathematics	Half	半 Semester	3
(6)	資產管理 Asset Management	Half	半 Semester	3
(7)	時間序列分析 Time Series Analysis	Half	半 Semester	3
(8)	財務實證研究 Empirical Financial Research	Half	半 Semester	3
(9)	財務風險管理 Financial Risk Management	Half	半 Semester	3
(10)	總體經濟學 Macroeconomics	Half	半 Semester	3
(11)	金融科技-R 語言程式 設計 Financial Technology - R Programming	Half	半 Semester	3
(12)	國際財務管理 International Financial Management	Half	半 Semester	3
(13)	高階經理人報酬 Executive Compensation	Half	半 Semester	3
(14)	利率與債券市場 Interest Rates and Bond Markets	Half	半 Semester	3
(15)	創業投資與私募股權 Venture Capital and Private Equity	Half	半 Semester	3

	科 目 名 稱 Course Name	全或半 Full / Half Semester	學分 Credits
(16)	資產證券化 Asset Securitization	半 Half Semester	3
(17)	財務個體計量專題 Financial Microeconometrics Seminar	半 Half Semester	3
(18)	財務工程專題(一) Financial Engineering Seminar (I)	半 Half Semester	3
(19)	財經法規 Financial and Economic Regulations	半 Half Semester	3
(20)	企業購併專題 Corporate Mergers and Acquisitions Special Topic	半 Half Semester	3
(21)	專案融資專題 Project Financing Special Topic	半 Half Semester	3
(22)	實質選擇權與技術評價 Real Options and Technology Valuation	半 Half Semester	3
(23)	稽核理論與實務研討 Audit Theory and Practice Seminar	半 Half Semester	3
(24)	國際金融投資 International Financial Investment	半 Half Semester	3
(25)	財務報表分析 Financial Statement Analysis	半 Half Semester	3
(26)	全球經貿趨勢 Global Economic and Trade Trends	半 Half Semester	3
(27)	企業營運實務研討 Corporate Operations Practice Seminar	半 Half Semester	3
(28)	兩岸特色金融及金融創 新與交易 Cross-Strait Financial Characteristics, Financial Innovation, and Transactions	半 Half Semester	3

	科 目 名 稱 Course Name	全或半 Full / Half Semester	學分 Credits
(29)	資產管理實務運作 Asset Management Operations and Practices	半 Half Semester	3
(30)	多變量分析 Multivariate Analysis	半 Half Semester	3
(31)	產業經濟分析 Industry Economics Analysis	半 Half Semester	3
(32)	公司財務實證分析 Empirical Analysis of Corporate Finance	半 Half Semester	3
(33)	財金資料庫視窗程式設計 Financial Database Window Programming	半 Half Semester	3
(34)	財金資料庫網頁程式設計 Financial Database Web Programming	半 Half Semester	3
(35)	金融科技與創新 Financial Technology and Innovation	半 Half Semester	3
(36)	金融科技與區塊鏈 Financial Technology and Blockchain	半 Half Semester	3

◎備註:

- 1.本系最低應選修 <u>15</u> 學分
- 2.選修課**可碩、博互選**,可自行查詢博士班選修課。
- 3.以上選修科目來自課程規劃,可能未成班或停開。

Note:

- 1. The minimum required elective credits for this program is 15 credits.
- 2. Elective courses are open to both Master's and Doctoral students, and Doctoral students can consult the elective course list.
- 3. The elective courses listed above are part of the curriculum planning and may not be offered or could be canceled.